
Solceller på offentlige bygninger, industribygninger, parkeringsarealer m.m. 

Sygehuse, kontorbygninger, idrætshaller og skoler over hele landet ligger inde med bare tagflader, der ved 

hjælp af solceller kunne forsyne de offentlige bygninger med strøm. Men udbygningen er gået i stå, fordi der 

blev indført et lovkrav i 2021 om at skal oprettes en særskilt virksomhed, hvis regioner og kommuner ønsker 

at installere solceller på offentlige bygninger.  

Der er politisk uenighed om dette lovkrav mellem regioner og kommuner på den ene side og staten på den 

anden. 

 

Ifølge Brian Vad Mathiesen – professor i bæredygtig energiplanlægning på Aalborg Universitet – ”giver det 

god mening at sætte flere solceller op på tage af industribygninger og parkeringspladser. Men det er billigere 

at sætte solcellerne op på markerne.”  

”Det er nødvendigt, at vi får nogle incitamenter til, at alle virksomheder tænker i solceller, men også at man 

tager parkeringsarealer og andre befæstede arealer i brug, hvor man ville kunne overdække med solceller,” 

fastslår Brian Vad Mathiesen. 

 

 


